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A. OZNACZENIE PODMIOTU ZAINTERESOWANEGO PRACAMI NAD PROJEKTEM

1' Nazwa/imię i nazwisko** E-Dym.pl sp. z o. o, sp. k.

2' Adres siedzibyladres miejsca zamieszkania-- Dęblińska 6, 41-200 Sosnowiec

3. Adres do korespondencji i adres e-mail

B. WsKAzANlE osÓB UPRAWNIoNYCH Do REPREZENToWANIA PoDMloTU
WYMlENloNEGo W czĘśct A W PRACAGH NAD PRoJEKTEM

Lp. lmię i nazwisko Adres

1 Łukasz Miernik Dęblińska 6, 41-200 Sosnowiec

2

3

4

5

c oPls PosTuLowANEGo RozWlĄzANlA PRAWNEGo, zE WsKAzANlEM INTERESU
BĘDĄcEGo PRZEDMIoTEM ocHRoNY

Zaproponowana przez Ministerstwa stawka, jest daleka od przyjętego W

,,Mapie Drogowej" Wzrostu o L0% rocznie, a łqczny wzrost stqwki o błisko
Ba% na przestrzeni niespełno 20 miesięcy, stawio zoufonie przedsiębiarcow
do organow panstwa pad dużym znakiem zapytanio. Przypominamy bowiem,
że jako przedsiębiorcy prowadzimy, trwajqce Czasem wiele miesięcy rozmowy



z kontrahentomi, ustalamy ceny, przygotowujemy dystrybucję produktów,
ponosimy koszty wprowadzenio produktu do obrotu, a nasi kontrahenci majq
prowo do przynajmniej stabilności Cen W okresie obowiqzywania bieżqcych
po rozu m i e ń h a nd lowych.

Pamiętać należy, że już terqz szc]ro strefo stonowi wg różnych wyliczeń
od 30 do nqwet 50% rynku. l jest to problem z ktorym KAS całkowicie sobie nie
radzi. W każdym momencie można zakupić jednorazowe papierosy
elektroniczne czy też płyn do uzupełniqniq papierosów elektronicznych na
jednej z SETEK grup W rqmoch różnych portoli społecznościowych orlz W wielu
sklepach internetowych zorówno polskich jak i zagranicznych dostowców.
Nielegalne papierosy jednorazowe wlewajq się do noszego kraju w setkach
tysięcy sztuk miesięcznie każdq gronicq zarówno od wschodu, jok i z kierunków
zochodnich gdzie nad przepływem towarów nie mą już żadnej kontroli, i
organy państwa całkowicie nad tym procederem nie panujq. Samo wpisanie

frazy ,,jednorazówki" w wyszukiwarce popularnej platformy Facebook W

obecnej chwili zwraco blisko 250 grup zajmujqcych się nielegolnym handlem
jednorazowymi papierosomi bez okcyzy. Grupy te zrzeszajq łqcznie blisko
770 000 użytkownikow, co do ktorych należy wysnuć założenie, iż zaopatrujq
się w swoje urzqdzenia poza oficjalnymi kanałami dystrybucji gdzie nie sq
opłocane podatki VAT, PlT/ClT, okcyza, należności celne itd.' A to tylko jeden
portol, jedna froza, jeden produkt.

Sam płyn do uzupełniania papierosów elektronicznych jest produktem
ktory niezwykle łotwo przygotować W warunkach domowych, bez
jakiegokolwiek profesjonolnego wyposażenia oraz z wiedzq ktorq można
zowrzeć w dosłownie w 4 zdoniach. W przeciwieństwie do tytoniu, nie jest
potrzebne posiadonie pola uprownego aby go wyhodować, nie wymaga jok
tytoń specjalnego suszenio i przechowywania' Nie wspominajqc już o
niezwykle skompl i kowa nych p rocesach prod ukcyjnych wy ro bów nowato rskich.
98% komponentów niezbędnych do przygotowania płynu do papierosów
elektronicznych można bez najmniejszego problemu zakupić (całkowicie
legonie) w tysiqcach sklepów w całym kraju. ostatni brakujqcy komponent
jakim jest nikotyna też nie stanowi problemu dla nikogo kto potrafi
posługiwać się lnternetem choćby w podstawowym stopniu.



Tak skokowego wzrostu podatku próbował już rzqd Włoch w roku 2015.
Skończyło się to rozrostem szarej strefy do przeszło 90% i likwidacjq niemal
70% firm branży. Przypominamy, że wpływy do włoskiego budżetu z tytułu
akcyzy od pĘnu do papierosów elektronicznych wyniosły wówczas zaledwie
6% z założonych 86mln euro. Reszta sprzedaży przesunęła się do szarej strefy
korzystajqc z nieprzygotowania organów do realnego poboru podotku oroz
łatwego dostępu do produktów z krajow w których akcyza nie obowiqzywała.

Biorqco pod uwagę co powyżej proponujemy aby stawka rosła corocznie
o nie więcej niż 20%. Toki wzrost pozwoli klientom stopniowo przyzwyczaić się
do cen, ograniczy udział szarej strefy, o orgqnom do czas na podjęcie
odpowiednich krokow zwiqzanych z walkq z szoro strefq.

Tym samym wnioskujemy o zmianę

w Art. 1pkt. L4 no:

w art.99b ust.4 otrzymuje brzmienie:
,,4. Stowka okcyzy no płyn do papierosów elektronicznych wynosi 0,95 zł zo
każdy mililitr.";

w Art. 1pkt. j6 ppkt. g no:

dodaje się ust. 8 w brzmieniu:
,,8. W lqtoch 2025 i 2026 stawka akcyzy na płyn do papierosów
elektronicznych, o której mowa w art.99b ust. 4, wynosiw:
1) okresie od dniq 7 stycznia 2025 r. do dnio 28lutego 2025 r. - 0,55 zł za
każdy mililitr;
2) okresie od dnio 7 marca 2025 r. do dniq 37 grudnio 2025 r. - 0,66 zł za
koźdy mililitr;
3) 2026 r. - 0,79 zł zo kaźdy mililitr.".

Zoznaczomy rownież, że płyn do papierosów elektronicznych został
obłożony podatkiem akcyzowym którego efektywna stawka weszło w życie w
roku 202L, do roku 2027 produkt (jedna butelka L0ml płynu do uzupełniania),
ktory jeszcze W roku 2020 kosztował przeciętnie 5 złotych brutto, ma
kosztowoć 30 z tek mo nieść 1-8 zło



netto. Mówimy zotem o przeciętnie sześciokrotnie wyższej cenie detalicznej w
przeciqgu zaledwie 6 lat. Jest to największy wzrost ceny detalicznej
spowodowany opodatkowoniem produktu w historii podatku okcyzowego w
powojennej Polsce (od L99j roku).

Publikacjo zmiqn w zakresie urzqdzeń do waporyzacji, bez jednoczesnej
publikacji założeń projektu rozporzqdzenia w sprowie oznqczonia wyrobów
akcyzowych znqkami akcyzy nie pozwala na poznanie zakresu zmion w
procesach produkcyjnych do jakich muszq dostosowoć się producenci i
importerzy tych urzqdzen. No rynku obecnie dostępnych jest kilkoset rożnych
rozwiqzań, o różnym kształcie i rożnej wielkości. Sprzedawone W

opakowaniqch otwieranych na wiele rożnych sposobow. Gdzie niemożliwym
jest aby Ministerstwo Finansów przewidziało choćby połowę istniejqcych
rozwiqzań w projekcie' Tym samym producenci i importerzy będq musieli
występować do Urzędów Skorbowych o wydanie zgody na odmienne
znakowanie wyrobow, spodziewać należy się, że w zwiqzku z mnogościq
rozwiqzań, Urzędy Skorbowe będq wydawały decyzje z ogromnymi
opoźnieniami, o dodątkowo ich uznqniowość będzie rodziło całkowicie
niepotrzebne spory. Już wcześniej dochodziło do takich sytuqcji gdy taki sam
produkt przez jeden z Urzędów otrzymywał zgodę na odmienne znakowonie, o
inny naczelnik Urzędu Skqrbowego wydawał decyzję odmownq. Sytuocja ta
uległa zmianie dopiero W momencie wprowadzenia stosownych zmian do
rozporzqdzenia w sprawie oznoczanio wyrobow akcyzowych znakomi akcyzy,
które dla podmiotów będqcych zobowiqzanymi do znakowania swoich
wyrobow jest wyznacznikiem zmion jakie muszo zostać wprowodzone w ich
działaniach.

Dlatego też postulujemy o jok najszybszq publikocje odpowiednich
aktów wykonawczych gdyż odnoszenie się bez nich całościowo do zmian jest
niemożliwe. Uważamy, że dalsze prqce nod ustawq powinny zostać
wstrzymane do momentu gdy strono społeczna będzie mogła zapoznać się z
p ro po n ow a ny m i p rzez M i n i ste rstwo rozw iqza n i o m i p ro b I e m u zn a kow o n i o.

Bez względu na powyższe uważamy, że podatek akcyzowy nie jest
podotkiem ktorym Ministerstwo Finansow powinno wykonywoć politykę
Ministerstwa Zdrowia. Nie sprzeciwiamy się zakazowi sprzedaży
e l ektron icznych pa pie rosow jed norazowych. Rozu m ie my ich ne gotyw ny wpływ
na środowisko naturalne oraz (w przypodku produktow bez nikotyny) na



nowyki osób nieletnich. Jednakże podatek akcyzowy nie powinien być w ten
sposób wykorzystywony. Ministerstwo Klimotu i Środowiska posiada
odpowiednie środki, aby wszystkie produkty jednorazowe wykorzystujqce
metole ziem rzqdki objqć odpowiednimi opłotami, a zaznaczyć tutaj noleży, że
jednorazowe papierosy elektroniczne nie sq jedynymi takimi produktami, o
zaledwie czubkiem gory lodowej. Ministerstwo Zdrowia posiado zo to
odpowiednie narzędzio aby ograniczyć osobom nieletnim dostęp do tych
urzqdzen, niestety nie skorzystało z tej możliwości już w roku 2016 podczos
implementacji na grunt prawa polskiego zapisów tzw. dyrektywy tytoniowej
pomimo iż był to jeden z postulatów strony społecznej podnoszony w licznych
pismoch oraz podczas komisji uzgodnieniowych' Dlatego też postulujemy o
rezygnację z tego podatku na rzecz opłat środowiskowych wymierzonych we
wszystkie produkty które uniemożliwiajq swojq konstrukcjq ponowne
ładowanie wbudowanych na stałe ogniw.

Zmiany wprowadzone W art' 4 dotyczqce zochowanio ważności znaków
akcyzy sq dla branży papierosów elektronicznych całkowitq nowościq.
Podmioty w bronży nie sq przygotowane do tak szybkich zmion w tym
zokresie, produkcja naszych wyrobow, przechowywonie i dystrybucja,
przebiega odmiennie od papierosów tradycyjnych. No wprowadzenie zmian
branżq powinna otrzymać co nojmniej jeden pełny rok aby odpowiednio
zaplanować procesy produkcyjne i logistyczne, o także wprowadzić stosowne
zmiony W umowoch handlowych. Rozumiemy, że jest to kontynuacja polityki
akcyzowej przyjętej w roku 2009 majqca na celu ogroniczenie powstawania
nadmiernych zopasów u producentow tych wyrobów z niższq akcyzq z
poprzedniego roku. Jednakże zarówno producenci jak i kolejne podmioty w
łańcuchu dostaw powinni otrzymoć odpowiedni czos na przystosowanie się do
nich. Przypominamy, że gdy zmiany takie były wprowadząne dla branży
tytoniowej w roku 2009 druk wpłynqł do koncelorii Sejmu już no poczqtku
mąrca dajqc de facto podmiotom branży tytoniowej oraz punktom sprzedaży
niemol pełny rok na przygotowanie się do zmion' obecnie Ministerstwo czos
ten probuje skrocić do realnie pięciu miesięcy (i zaledwie dwóch miesięcy dlo
producentow). Ministerstwo finansow musi zrozumieć, że większość płynu do
papierosów elektronicznych produkujq w kraju mqłe i średnie podmioty. Nie
posiadomy budżetow branży tytoniowej, nosze kodry nie idq w dziesiqtki
tysięcy specjalistow rozsianych po całym świecie' Dlatego też wnioskujemy o
zmionę w Art. 4 pkt. 7-8 w taki sposób oby podmioty zajmujqce się



produkcjq, importem i dystrybucjq płynu do papierosów elektronicznych
otrzymoĘ niezbędny (przynajmniej roczny) czas ng dostosowonie się do
przepisów.

Zaznaczamy rownież że przyjęty W ustawie vocatio legis przeczy
jokimkolwiek normom dobrej legislacji. Czas przewidziany no wprowadzenie
zmion, w tym zmiqn w liniqch produkcyjnych jest stanowczo zbyt krotki aby,
szczególnie mniejsze podmioty nie posiadajqce odpowiednich kadr, mogły
dokonąć tych zmian odpowiednio szybko. Najszybszy realny termin podpisonia
ustowy przez Prezydenta to połowa października 2024, co oznacza że ustawa
podatkowa będzie wprowadzana z dwumiesięcznym okresem vacatio legis co
jest złamoniem umowy koolicyjnej (pkt. 10), o jakiej przewidywalności w
systemie podotkowym można bowiem mówić jeżeli duże zmiony, nowe
podatki i nowe ich stawki wprowadza się na 2-4 miesiqce przed rozpoczęciem
ich poboru, a ,,konsultacje" skracajq się do jednostronnego wyrożenio woli bez
wzięcia pod uwagę argumentów strony społecznej?
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(podać datę z części F poprzedniego zgłoszenia)

F. osoBA SKŁADAJĄCA zGŁoszENIE

lmię i nazwisko Data Podpis

Łukasz Miernik 16.08.2024



G. KLAUZULA oDPoWlEDzlALNoscl KARNEJ zA SKŁADANIE FAŁszYvVYcH
zEzNAŃ

Jestem świadomy odpowiedzialności karnej zazłoŻenie fałszywego oświadczenia............

(podpis)

Jezeli zgłoszenie nie jest składane w trybie ań. 7 ust. 6 ustawy z dnia 7 lipca 2005 r. o
działalności lobbingowej w procesie stanowienia prawa, treśÓ: ''- Zgłoszenie zmiany danych''
skreśla się'
Niepotzebne skreślić.

Pouczenie:
1. Jeżeli zgłoszenie ma na celu uwzględnienie zmian zaistniałych po dacie wniesienia

urzędowego formularza zgłoszenia (art. 7 ust. 6 ustawy z dnia 7 lipca 2005 r. o działalności
lobbingowej w procesie stanowienia prawa) lub uzupełnienie braków formalnych poprzedniego
zgłoszenia ($ 3 rozporządzenia Rady Ministrow z dnia 22 sierpnia 2011 r. w sprawie zgłaszania
zainteresowania pracami nad projektami aktów normatywnych oraz projektami załoŻeń
projektow ustaw, W nowym urzędowym formulazu zgłoszenia naleŻy wypełnić wszystkie rubryki,
powta zając równ ież d ane, które zachow ah1 swoją aktualn ość.

2. Część B formularza wypełnia się w pzypadku zgłoszenia dotyczącego jednostki
organizacyjnej oraz w sytuacji, gdy osoba 'fizyczna, Ktora zgłasza zainteresowanie pracami nad
projektem załoŻeń projektu ustawy lub projektem aktu normatywnego, nie będzie uczestniczyła
osobiście w tych pracach.

3. W części D formulaza, stosownie do okoliczności, uwzględnia się dokumenty, o ktorych
mowawart.7ust.5ustawyzdnia7lipca2005r.odziałalności lobbingowej wprocesie
stanowienia prawa, a tal<ze pełnomocnictwa do wniesienia zgłoszenia lub do reprezentowania
podmiotu w pracach nad projektem aktu normatywnego lub projektu załoŻen projektu ustawy.

4. Część E formularza wypełnia się w przypadku uzupełnienia braków formalnych lub
zmiany danych dotyczących wn iesio n eg o zgłoszen ia'




